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                               Verksamhetsberättelse 2023 

 

                                 Samverkan framtidens honnörsord 
 

Anhörigföreningen i Halmstad är en ideell och stödjande förening, som fortsätter med samma 

inriktning att kritiskt granska, påverka och samverka för god vård, omsorg samt anhörigstöd. 

Anhörigföreningens styrelse har under året medverkat i olika projekt inom vård/omsorg i 

kommunen. De projekt som utförs av Högskolan Halmstad har skett digitalt/fysiska möten. 

 

Föreningen är ansluten till Anhörigas Riksförbund (AHR). 

 

Anhörigföreningen i Halmstad har som mål att 

• stödja anhöriga oavsett ålder, diagnos eller funktionsnedsättning hos den närstående samt 

            tillvarata deras intressen 

• vara opinionsbildare, informationsspridare och remissinstans 

• genom forsknings-, utbildnings-, och informationsinsatser nå större kunskap och förståelse                                                                                             

för anhörigas livssituationer och arbetsinsatser. 

 

Verksamhetsåret 2023 har fortsatt i normala arbetsrutiner. Styrelsens samverkan är fortfarande ett 

honnörsord för att nå en kvalitetsutveckling gällande anhörigas och närståendes livssituation. 

Styrelsen har eftersträvat att hålla kontakt i samma goda anda som tidigare år med nedanstående. 

 

Samverkan med anhörigkonsulenterna, både inom hemvårds- och socialförvaltningen samt 

demensteamet inom hemvårdsförvaltningen, har till vår glädje fortsatt. Flödet av samverkan mellan 

Högskolan Halmstad, Rehabklinikens Patient och närståenderåd, Förenings/-och intresseråd, 

psykiatri, kommunens Hemvårdsnämnd/förvaltningsverksamhet, ska med vår målsättning arbeta för  

en kvalitetsutveckling. Samverkan fortsätter med Studieförbundet Vuxenskolan. 

Samverkan sker kontinuerligt med Anhörigas Riksförbund, AHR.   

 

Föreningens årsmöte hölls den 15 februari i St. Nikolais församlingshem med 34 röstberättigade 

och engagerade medlemmar. Ordförande Gun-Britt Lydén hälsade samtliga välkomna. Kommunens 

anhörigkonsulenter, Magnus Palmqvist, Annette Håkansson, Niklas Milén var inbjudna. Sven Olof 

Svensson, tillfrågad årsmötesordförande, förde klubban med god vana och stor säkerhet. 

Styrelsen har under 2023 haft tolv protokollförda ordinarie styrelsemöten samt ett konstituerande. 

Styrelsen har under året bestått av följande ledamöter: 

Ordförande              Gun-Britt Lydén 

Vice ordförande  Kenneth Ericsson 

Sekreterare               Lena Nordström 

Kassör                                    Kjell-Åke Friheim                          

Ordinarie ledamöter               Jonas Gerdle      

                                               Lena Johansson 

                                               Bengta Carlsson 

Ersättare                                 Susanne Sela Eriksson                                                                                       
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Anhörigkonsulenterna Magnus Palmqvist eller Anette Håkansson har varit fortsatt adjungerade till 

styrelsemötena. 

Revisor under året Göte Arvidsson och revisorsersättare Ingrid Gunnarsson. 

Valberedningen har bestått av Gunne Björhag och Britt Marie Blidö samt ersättare Ingegerd 

Nilsson. 

 

Föreningen har representerats i 

• Rehabiliteringsklinikens Patient- och närståenderåd, Gun-Britt Lydén, Lena Nordström, 

Bengta Carlsson. 

• Förenings- och intresserådet, socialförvaltningen/psykiatrin, Gun-Britt Lydén, Kenneth 

Ericsson, Lena Nordström, Kjell-Åke Friheim.   

• Högskolan Halmstad med representant från föreningens styrelse, Lena Johansson, Kenneth 

Ericsson. 

Projekt Högskolan i Halmstad 

Anhörigföreningen är representerad av Lena Johansson i Högskolans ”Egenerfarenhetsråd”, som 

har till uppgift att vara rådgivande instans för alla fakulteter på Högskolan. Syftet är att utveckla 

egenerfarnas och anhörigas perspektiv på samarbetsprocesser inom vården så att denna och 

forskningen inom denna bättre kan anpassas till brukare och patienter. 

Styrelsen följer med stort intresse utvecklingen av detta projekt. 

 

Vårdskolan i Halmstad 

Inbjudan  gällande utbildning för  undersköterskor. Gun-Britt Lydén  har medverkat för att belysa 

Anhörigföreningens verksamhet och målsättning och Magnus Palmqvist har presenterat 

kommunens anhörigstöd och verksamhet  i Halmstads kommun. 

 

Halmstads kommun 

Anhöriggrupper som startats har fått information om Anhörigföreningens verksamhet och 

målsättning av Gun-Britt Lydén. 

 

Konferenser 

AHRs Kongress/årsmöte i Uppsala den 21-22 april. Lena Nordström deltog via ZOOM. 

Anhörigdag den 11 maj Dalheimershus, Göteborg. Gun-Britt Lydén, Kenneth Ericsson, Bengta 

Carlsson deltog via ZOOM. 

Anhörigriksdagen den 24-25 oktober. Gun-Britt Lydén, Lena Nordström deltog via ZOOM. 

AHRs extra kongress den 19 november. Lena Nordström, Kenneth Ericsson deltog via ZOOM. 

 

Inbjudan   

Styrelsen har varit inbjuden till nedanstående.   

• Referensgrupp Hälsoinnovation, Högskolan Halmstad, Kenneth Ericsson, Lena Johansson. 

• Rehabiliteringskliniken Hallands sjukhus Halland. Gun-Britt Lydèn, Kenneth Ericsson, Lena 

Nordström. 

• Intresserådet psykiatri, socialförvaltningen/psykiatrin Halmstad, Gun-Britt Lydén, Kenneth 

Ericsson, Kjell-Åke Friheim, Lena Nordström. 

• Hemvårdsnämndens presidie, dialogmöte, Gun-Britt Lydén, Kenneth Ericsson. 

• Kommunens demensteam, anhöriggrupper Gun-Britt Lydén. 

• Anhöriggrupp socialförvaltningen. Gun-Britt Lydén. 

• Anhöriggrupper hemvårdsförvaltningen. Gun-Britt Lydén. 

• Möte med valberedningen. Gun-Britt Lydén. 

• Paneldebatt om Föreningsråd. Kenneth Ericsson. 

• Röda Korset. Gun-Britt Lydén. 

• Styrelsen var inbjuden till invigning av Nymansgården, korttidsboende och palliativ vård, Gun-

Britt Lydén, Kenneth Ericsson, Kjell-Åke Friheim, Bengta Carlsson, Lena Nordsrtröm deltog. 

Anhörigföreningen uppvaktade med blomma. 
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• Neuroförbundet inbjudit till möte den 30 maj, med syfte att öka samverkan mellan förbunden. 

Gun-Brit Lydén, Jonas Gerdle deltog. 

• Anhörigföreningen deltog den 1 oktober i utställningen ”Hjärnan i Centrum” på Halmstads 

Arena. Bengta Carlsson, Lena Nordström deltog. 

• Neuroförbundet den 27 oktober uppföljning/utvärdering av den 1 oktober. Jonas Gerdle, Lena 

Nordström deltog. Ny träff våren 2024. Jonas Gerdle är Anhörigföreningens kontaktperson med  

Neuroförbundet. 

 

Övrigt    

Kontaktperson för Anhörigföreningen, Gun-Britt Lydén, har under året haft telefonsamtal med 

förfrågan om vägledning och stöd, samt medmänskligt samtal. Därutöver har kommunikation via 

sms och mejl till stor del förekommit.  Påpekande om personers psykiska ohälsa samt brister i vård 

och omsorg  har kommit till styrelsens kännedom. Styrelsen ser mycket allvarligt på denna 

utveckling. 

I samband  med schemaförändringar inom kommunens äldreomsorg har styrelsen, via media 

uppmärksammat och tagit del av personalens missnöje. 

De klagomål som skriftligt kommit styrelsen tillkänna från anhöriga, har framförts till och 

diskuterats med Hemvårdsnämndens presidie den 15 november. Styrelsen avvaktar svar. 

En klar brist på samverkan och personalens bristande kompetens har framkommit inom vård och 

omsorg i kommunen. Denna situation kommer att följas upp under 2024 via dialogmöten med  

Hemvårdsnämndens presidie. Målsättningen är att uppvakta politikerna  i Halmstad kommun i 

samma ämne. 

 

Året 2023           

Under 2023 har möten skett avseende utveckling av information och samverkan med fokus på 

anhörig-/närståendeperspektivet. Gun-Britt Lydén, föreningens representant, har varit drivande i 

frågorna genom nedanstående 

• Samtal med representanter i Hemvårdsnämnden, Halmstad. 

• Samtal med representanter för Hallands Sjukhus Halmstad. 

 

Anhörigföreningens styrelse följer utvecklingen av 

• Vård och omsorg äldreboende/demensboende, hemtjänst 

• Personalutveckling inom äldreboende/demensboende, hemtjänst 

• Korttidsboende/växelvård/palliativ vård 

• Utvidgad dagverksamhet för personer med demenssjukdom, till årets alla dagar med flexibla  

tider, samt dag/nattvård för personer med fysiska sjukdomar. 

• Genom Patient- och närståenderåd, Hallands Sjukhus Halmstad 

• Psykisk ohälsa äldre/barn och ungdom. 

• Personlig assistans. 

• Anhörigföreningens Facebook. 

 

Nationella Anhörigveckan    

Nationella Anhörigdagen hölls den 3 oktober i St Nikolai församlingshem, Halmstad. Även i år 

arbetade vi i en gränsöverskridande samverkan med Anhörigstödet, Halmstads kommun samt 

Studieförbundet Vuxenskolan. 

Årets tema ”Ofrivillig ensamhet”. Föreläsare Ingeborg Nilsson professor, Umeå universitet, deltog 

via länk, presenterade pågående projekt med inriktning ofrivillig ensamhet. Annett Karlsson 

ombudsman Anhörigas Riksförbund, informerade bl.a. om Anhöriglinjen, finns på AHRs hemsida. 

Ingalisa Bengtsson anhörig, talade utifrån sin situation som fru och anhörig. Diakon Gunne Björhag 

och Ulrika Bergsten, St. Nikolai församling talade utifrån sitt arbete hur ensamhet kan 

uppmärksammas och lindras. 

Utvärderingen av dagens summering visade på en stor uppskattning av föreläsarna som höll en 

mycket god kvalitet och stämde väl överens med dagens tema. 
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Under dagens föreläsning deltog 89 personer varav en klass och lärare från vårdskolan i Halmstad. 

 

Anhörigcafé Vallås   

Anhöriga har  träffats på Vallås äldreboende en gång  i månaden. Anhörigcaféet är en samverkan 

mellan Magnus Palmqvist, kommunens anhörigstöd och Ingegerd Nilsson, anhörigföreningen. 

Under sommaren har man träffats i Sjömanskyrkan. Träffarna fortsätter under 2024. 

 

Lunch Waynes Coffee 

Medlemmarna har haft möjlighet att träffas en gång i månaden för  gemensam lunch, vilket varit 

väldigt uppskattat. Önskemål är att träffarna fortsätter under våren 2024. 

 

Regionmöte 

Anhörigföreningarna i Halland har inte kunnat verkställa ett digitalt regionmöte. Syftet med 

regionmöten var att öka samverkan och föra diskussioner som har fokus på anhörigperspektivet, 

samt föra fram synpunkter till Anhörigas Riksförbund. Detta skulle vara ett led i 

kvalitetsutvecklingen för lokala föreningar. Oron för framtiden finns att hålla lokala föreningar 

aktiva. Regionmötena upplevs för närvarande som vilande. 

 

Övriga möten 

Möte med funktionsrättsrådskonsulent Monica Svensson  socialförvaltningen har uteblivit under 

året. Syftet med mötet var hur Anhörigföreningens styrelse skulle kunna involveras inom 

socialförvaltningens verksamhetsområde. Viktigt att anhörigsituationen även synliggörs i 

socialförvaltningens verksamhet. Socialnämndens presidie önskar ingen samverkan, hänvisar till 

Funktionsrättsrådet. Det ska uppmärksammas att Funktionsrättsrådets inriktning är föreningar för 

personer med funktionsnedsättning. En viktig fråga för Anhörigföreningens framtida arbete. 

 

Dialogmöten med Hemvårdsnämndens- och förvaltningens presidie 

Dialogmöte den 12 april med Hemvårdsnämndens ordförande Ewa Sjögren, vice ordförande 

Gun-Britt Löfdal, 2:vice ordförande Lars Roland Svensson, samt hemvårdsförvaltningens t.f. 

förvaltningschef Pia Bagge.  Anhörigföreningens ordförande Gun-Britt Lydén, samt vice ordförande 

Kenneth Ericsson har varit inbjudna till presidiet för att framföra  synpunkter som kommit styrelsen 

till kännedom. Efter mötet kom skriftligt svar från presidiet. Höstens dialogmöte ägde rum den 15 

november  med Hemvårdsnämndens ordförande Ewa Sjögren, vice ordförande Gun-Britt Löfdal, 

2:vice ordförande Lars Roland Svensson, samt hemvårdsförvaltningens nya chef Filippa Dahlgren. 

Anhörigföreningens ordförande Gun-Britt Lydén deltog. Styrelsen avvaktar svar. 

  

Anhörigföreningens ordförande  eftersträvar att ha möten med chefer på nya positioner för att 

presentera föreningens verksamhet och mål. Dessa möten som tyvärr inte kunnat verkställas under 

corona pandmin men förväntas att återupptas. Som tidigare har möten i sakfrågor genomförts med 

chefer inom olika områden. Sakfrågor är en del i den upplevelsebaserade kvalitetsutvecklingen. 

 

Medlemsinformation 

Under året har följande sänts ut: 

• kallelse till årsmötet med sedvanliga handlingar. 

• två medlemsbrev. 

• Information om träffar på Waynes Coffee och Vallås Cafè via brev och E-post. 

• information om träffar i Sjömanskyrkan via sms, brev och E-post. 

• annons i HP gällande föreläsning Nationella Anhörigdagen den 3 oktober. 

• inbjudan till Julkaffe den 6 december via sms, brev och E-post. 

 

Föreningens hemsida 

Information har funnits och finns på föreningens hemsida, som ligger under Anhörigas 

Riksförbund, sök föreningar/halland/halmstad.   
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Information till medlemmarna 

Styrelsen eftersträvar att information når medlemmarna via mejl, sms, post och facebook. 

Allt för att hålla portokostnaden nere. 

Kallelse till årsmöte har skett via post. 

 

Inbjudna gäster 

Under 2023 har Anhörigföreningen vid sina styrelsemöten haft 10 gäster. Lena Ljungqvist 

enhetschef, hemvårdsförvaltningen,  Sofie Johansson rättighetscentrum Halland, Anna-Lena 

Persson enhetschef och Annette Johansson, konceptansvarig,  Sofiebergs äldreboende, Pia Agmyr, 

Nina Spendrup, socialförvaltningen, Linda Ajeti verksamhetschef hemvårdsförvaltningen, Filippa 

Dahlgren förvaltningschef hemvårdsförvaltningen, Kerstin Valmerud myndighetschef 

hemvårdsförvaltning. 

 

Slutord  

Anhörigföreningen i Halmstad vill tacka gamla och nya medlemmar för engagemang och visat 

intresse för styrelsens arbete. Ett varmt tack till Lena Johansson, styrelseledamot, som deltagit i 

projekt på Högskolan under det gångna året. Föreningen vill också tacka kommunens anhörigstöd, 

Christine Hellman Roos, som även under detta år, utfört massage och avslappning till hjälp för 

anhörigvårdare. Tack till Studieförbundet Vuxenskolan för god samverkan och service. 

 

Styrelsens arbete inför det nya verksamhetsåret är att vara en gemensam plattform för alla frågor 

som berör anhöriga och dess närstående, ska kännetecknas av god samverkan genom ömsesidiga 

dialoger med olika aktörer på alla nivåer inom området. Anhörigas kunskap och erfarenhet ska  

påverka och öka inflytandet för god vård och omsorg och inkludera anhörigas och närståendes 

livskvalitet. Samverkan med Högskolan Halmstad har medfört en god kvalitetsutveckling ur ett 

anhörigperspektiv, där individen satts i centrum. Anhörigas empiriska kunskap har kommit i sitt 

rätta element. 

 

 

Det är av största betydelse för god vård och omsorg att all kompetens och erfarenhet tas 

tillvara för att arbeta i en evidensbaserad kultur (evidensbaserad = den bästa tillgängliga 

kunskapen, den professionelles expertis, berörda personens situation, erfarenhet och 

önskemål). 

   

Demensteamet, samt kommunens anhörigstöd finns under adress Skolgatan 2, Halmstad.  

Sammanslagningen har varit gynnsam och ger stora möjligheter för anhöriga gällande information, 

vägledning, kunskap, samtalsstöd, anhöriggrupper och friskvård. 

 

Anhörigperspektivet SKA uppmärksammas av all personal inom vård och omsorg enligt riktlinjer 

för stöd till anhöriga i en överenskommelse mellan de halländska kommunerna och Region Halland 

2014-12-01 

 

Föreningen hade 92 medlemmar den 31 december 2023. Årsavgiften för 2023 var 150 kr och är 

oförändrad under 2024. 

 

 

Medlemsavgiften för 2024 är 150 kr och sätts in på bankgironummer   5930-6787  senast den 

29 februari 2024. 
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Styrelsen fortsätter arbeta enligt motto: 

Vår förhoppning är att styrelsen med sin ambition och kunskap ska fortsätta arbetet med att 

kraftfullt kunna påverka Halmstad kommun, Region Halland gällande vård och omsorg som 

berör anhöriga och närståendes livssituation, samt samverka med Anhörigas Riksförbund på 

nationell nivå och även andra aktörer med likvärdig inriktning. 

 

 

 

 

Halmstad den 10 januari 2024 

 

 

Styrelsen för Anhörigföreningen i Halmstad 

 

 

 

Gun-Britt Lydén     Kenneth Ericsson                     Jonas Gerdle 

                                                       

 

 

Lena Johansson                         Bengta Carlsson                                     Kjell-Åke Friheim                                                                                                                                   

 

 

 

Lena Nordström                       Susanne Sela Eriksson                              


